
 

  
• Lokaludvalget havde ønske om, at kommunen gerne må 

tænke den kommende renovering/omlæggelse af 

torvegade sammen med det man ellers gør ved torvet.  

 

• Lokaludvalget gav udtryk for, at man er fortaler for 

at igangsætte midlertidige tiltag på pladsen. 

Torvenetværket har fået en fondsbevilling til 

opsætning af plantekasser, som afventer tilladelse 

fra TMF. Det aftales at Jakob (TMF) undersøger, hvad 

status er.  Det blev i den forbindelse også aftalt, 

at lokaludvalget sender deres visionspapir for 

torvets indretning til forvaltningerne.  

 

• Lokaludvalget nævnte, at man også skal se på at 

understøtte butikkerne i at flytte aktivt ud og tage 

mere plads på torvet. 

 

• Ift. overdækningen ved busstoppestedet mener 

udvalget, at det er bedre at forsøge at fjerne det, 

end ikke at gøre noget, da situationen ikke kan 

blive værre, end hvad der aktuelt er tilfældet.   

 

• Lokaludvalget oplyste, at man også er i kontakt med 

en kunstner, som gerne vil lave inddragende kunst på 

pladsen, der kan sættes op og skabe noget 

rummelighed og ruminddeling, men der mangler 

finansiering til det.  

 

• Under Coronaepidemien blev det afprøvet at opdele 

torvet med kridtstreger, som var en succes, fordi 

folk i praksis forholdt sig til og indordnede sig 

efter stregerne.   

 

• Lokaludvalget havde et forslag om, at man bl.a. 

kunne arbejde på at caféen på torvet kom til at 

virke, for lige nu er den ikke aktiv, pga. for høj 

husleje. Det blev foreslået at undersøge om en 

socioøkonomisk virksomhed kunne drive den.  

 

• Det blev nævnt af udvalget, at det ikke nødvendigvis 

er en social indsats der er brug for, men at kigge 

på de fysiske rammer og så at kommunens medarbejdere 

har en dialog med borgerne om, hvorfor vi ændrer 

tingene. 
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• Det blev nævnt, at der har været overvejelser i 

Torvenetværket omkring at gøre torvet til en 

drikkefri zone, men dette vil være meget besværligt 

at efterleve i praksis. 

 

• Lokaludvalget vurderer, at nogle af borgerne på 

torvet (primært fra de danske drikkegrupper) 

muligvis kommer muligvis fra Kofoeds Skole. I den 

forbindelse blev det foreslået, om man kunne man 

lave en opsøgende indsats sammen med Kofoeds Skole, 

ift. de borgere, som faktisk gerne vil have noget 

aktivt at lave.  

 

• Lokaludvalget oplyste, at før i tiden opholdt folk 

sig bl.a. nede ved kanalen, hvor der var et pissoir, 

der siden er blevet revet ned. Lokaludvalget har 

tidligere haft dialog med Line Barfod og Karina 

Vestergård Madsen om det var en mulighed at etablere 

et læskur nede ved kanalen, og så genetablere 

pissoiret.  

 

• Derudover blev det drøftet, at der er en oplevelse 

af, at nogle private borgere kommer med mad og 

soveposer på pladsen. Lokaludvalget vil gerne finde 

en måde at kunne give retningsanvisninger til 

borgere og lokale organisationer, så der ikke bliver 

uddelt mad eller tøj på pladsen. 

 

• Lokaludvalget foreslog tre ting, som man kunne gå i 

gang med på torvet: 1. plantekasser ned igennem 

torvepladsen, 2. afprøvning af noget ved 

busstoppestedet, 3. afprøve læsejl nede ved kanalen 

eller et sted på pladsen evt. nede ved 

metrocykelnedgangen. 

 

• Det var desuden ønske fra udvalget om, hvorvidt man 

kan gå i dialog med politikerne om at få drevet 

kiosken på torvet på frivillig basis som fx 

kaffebar. Der er dog udfordringer med huslejen, som 

er blevet forhøjet. Lokaludvalget blev oplyst om, at 

det er KEID og KFF, der i første omgang ville skulle 

kontaktes. 

 

• Afslutningsvist understregede lokaludvalget, at der 

er et stort ønske om, at forvaltningerne tager fat i 

metroselskabet. Lokaludvalget er af den opfattelse 

at de to borgmestre lovede at kontakte 

metroselskabet, og at metroselskabet gerne gør noget 

ved overdækningen ved busskuret, hvis de får besked 

fra kommunen.  
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• Det blev aftalt, at forvaltningerne og lokaludvalget 

mødes til en opfølgning på den igangsatte indsat 

efter nytår, når indsatsen har kørt i lidt længere 

tid. Der var enighed om, at hvis kommunen ændrer på 

noget i indsatsen inden da, så giver de 

lokaludvalget besked, og så sættes der et nyt og 

tidligere møde op.  


